
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXXXIII/24 

LXXXIII sesja RM odbyta w dniu 12 kwietnia 2024 r.  

Obrady rozpoczęto 12 kwietnia 2024 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:42 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Justyna Gapska 

6. Beata Kołota 

7. Wiesław Kowalski 

8. Adam Michalak 

9. Szymon Raczyński 

10. Marzanna Szewczyk 

11. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni: Radny Mariusz Damrat, Radna Agnieszka Dorawa, Radny 

Tomasz Pacek.  

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

LXXXIII sesji RM ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad sprawozdania z dokonywanych umorzeń wierzytelności jednostek 

budżetowych oraz ulg udzielonych w trybie Uchwały Rady Miejskiej z dnia 14 stycznia 2022 

r. Nr XXXIX/309/22 za okres od 01 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. 



B. Czaki – Przewodniczący RM – zaproponował, aby ww. sprawozdanie wprowadzić do pkt 

3 porządku obrad. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem wniosku dot. wprowadzenie ww. sprawozdania do pkt 3 

porządku obrad ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku 

obrad ?  

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (zał. 3).  

 

Ad. 3. Sprawozdanie z dokonywanych umorzeń wierzytelności jednostek budżetowych 

oraz ulg udzielonych w trybie Uchwały Rady Miejskiej z dnia 14 stycznia 2022 r. Nr 

XXXIX/309/22 za okres od 01 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.  



 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. sprawozdanie. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. nr 4 do niniejszego protokołu.   

  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie gromadzenia na wydzielonym 

rachunku dochodów przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność 

określoną w ustawie Prawo oświatowe. 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.    

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki 

budżetowe prowadzące działalność określoną w ustawie Prawo oświatowe. 

  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/574/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 5). 

 



5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego gminy 

Solec Kujawski. 

 

I. Konopa – Dyrektor WIiPP – przedstawiła ww. projekt uchwały.    

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Beata Kołota – Radna RM – zapytała, czy w momencie przystępowania do planu ogólnego 

mieszkańcy będą mogli wnosić swoje wnioski, prośby, czy będzie to narzucone przez Gminę i 

uwagi, wnioski mieszkańców nie będą brane pod uwagę ? 

Odpowiedzi udzieliła I. Konopa – Dyrektor WIiPP wyjaśniając, że po uchwaleniu uchwały 

intencyjnej, Burmistrz ogłosi możliwość składania wniosków, będzie wyznaczony termin oraz 

informacja będzie przekazane do publicznej wiadomości m.in. na stronie internetowej, w 

„Soleckich Wiadomościach z Ratusza”. Zatem każdy będzie mógł złożyć wnioski przed 

przystąpieniem do sporządzenia miejscowego planu czyli przekazaniem dokumentów do 

urbanistów, a później przy wyłożeniu planu będzie ta druga forma, po zapoznaniu się z 

materiałami. Zaznaczyła, że dotyczy to całego obszaru miasta i gminy.      

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Planu ogólnego gminy Solec Kujawski. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/575/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 6). 



 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Pani Elżbiecie Wysockiej. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – przedstawił ww. projekt uchwały.    

Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani Elżbiecie Wysockiej. 

  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/576/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 7). 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi z dnia 4 marca 2024 r. do załatwienia 

Burmistrzowi Solca Kujawskiego. 

 

Sz. Raczyński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - przedstawił ww. 

projekt uchwały.    

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni nie wnieśli uwag. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi 

z dnia 4 marca 2024 r. do załatwienia Burmistrzowi Solca Kujawskiego. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/577/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 8). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie „Skargi i wniosków” z dnia 27 marca 2024 roku. 

 

Sz. Raczyński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - przedstawił ww. 

projekt uchwały.    

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie „Skargi i 

wniosków” z dnia 27 marca 2024 roku. 

  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały. 

 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, 

Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/578/24 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 9). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi z dnia 27 marca 2024 roku 

właściwemu organowi. 

 

Sz. Raczyński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - przedstawił ww. 

projekt uchwały.    

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Adam Michalak – Radny RM – z uwagi na to, że projekt uchwały dotyczy Radnego, 

zwrócił się z prośbą o wyłączenie go z głosowania nad tym punktem. Dodał, że trudno się 

odnieść do anonimowej skargi, która  nie powinna być w ogóle rozpatrywana, a jednak jest. 

Nikt nie zapytał Radnego o jego stanowisko w tej sprawie. Radny wyjaśnił, że Akademia 

Seniora zgłosiła się z prośbą o prowadzenie zajęć, mają podpisaną umowę z klubem od 

1.02.2024 r. do 30.06.2024 r. Klub po każdym miesiącu czyli za luty i marzec wystawia 

rachunek, pieniądze są przelewane na konto. Klub ma umowę zlecenie z instruktorem i 

wypłaca wynagrodzenie instruktorowi. Radny nie jest instruktorem, tylko jego żona. Radny 

za to, że chodzi na te zajęcia i pomaga też opłaca bilet ze swoich prywatnych pieniędzy.      

Alicja Żaguń – Radna RM – Radna też wyraziła swoje zażenowanie tym, że Komisja 

musiała rozpatrywać anonim, donos, kogoś kto nie miał nawet odwagi podpisać się pod nim. 

Radna podczas posiedzenia komisji zwracała uwagę na to, że zarzut jest bezpodstawny i dot. 

tego, że Radny w oświadczeniu majątkowym złożonym w dniu 29.02.2024 r. nie wpisał  

dochodu z tych zajęć, które rozpoczęły się lutym, bo nie mógł ich wpisać gdyż każdy kto zna 



zasady prowadzenia księgowości wie, że musi się wpierw zakończyć miesiąc księgowy, żeby 

potem można było wystawić fakturę czy rachunek. Poza tym tak jak wyjaśnił Radny Adam 

Michalak nie jest on osoba prowadzącą zajęcia tylko wspomagającą i to na własny koszt. 

Wyraziła przykrość, że są podejmowane takie kroki, które czytelnie wpisują się niestety w 

trwającą obecnie kampanię.   

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi 

z dnia 27 marca 2024 roku właściwemu organowi. 

 

 B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Justyna Gapska, 

Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Alicja Żaguń 

PRZECIW (1) 

Marzanna Szewczyk. 

NIEOBECNI (3) 

Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek. 

 

Uchwała nr LXXXIII/579/24 RM została podjęta (zał. 10). 

 

10. Informacja z wykonania w 2023 roku zadań określonych w „Strategii Rozwoju 

Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+). 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. Informacje 

w postaci prezentacji.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do przedstawionej informacji ?  



Andrzej Bąbka – Radny RM – zwrócił uwagę na dane w tabeli znajdujące się w ww. 

Informacji, a dot. ilości odpadów odebranych z terenu Gminy w latach 2010 – 2023 jak 

bardzo zmalała ilość tych odpadów w roku 2023 w stosunku do lat poprzednich. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że spełniamy te wymogi, które mówią o 

uzyskaniu wskaźników, za kilka lat musimy te wskaźniki osiągnąć, póki co jesteśmy na 

dobrym poziomie, ale niebawem może się to zmienić.   

Adam Michalak – Radny RM – prośba o podanie o jakie miejsca chodziło Pani Zastępcy 

mówiąc, że młodzież chce, aby miejsca w których się spotykają były monitorowane, 

ponieważ boiska Orlik oraz dworzec POP są monitorowane.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że młodzież ma swoje miejsca 

oprócz dworca gdzie się spotykają np. przy wejściu do parku, przy ścieżkach rowerowych, w 

pobliżu ul. Targowej, na Osiedlu Toruńskim czy na placu przy ul. Ugory.  

Adam Michalak – Radny RM – Czy nie powinniśmy znaleźć bardziej alternatywnego 

miejsca dla młodzieży ? Mamy znacznie więcej obszarów w mieście, które należałoby 

monitorować. 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza informując, że nie możemy 

młodzieży narzucić gdzie mają przesiadywać. Młodzież zgłaszała konieczność udostępnienia 

im czegoś w rodzaju wiat, zadaszonych z ławeczkami, gdzie mogliby posiedzieć.  

Marzanna Szewczyk – Radna RM – zadała pytanie dot. przyłączy w ul. Kujawskiej, 

mieszkańcy dopytują co dalej z przyłączami kanalizacyjnymi do ich posesji. Czy będzie 

dofinansowanie do przyłączy, czy mieszkańcy będą musieli sami wszystko pokryć ?  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrza informując, że obecnie trwa procedowanie 

nad tym, bo ani Gmina nie ma w swoim zadaniu ujętej budowy przyłączy, ani ZGK Sp. z o.o. 

Opracowujemy dokumenty i najpóźniej w przyszłym tyg. mieszkańcy powinni otrzymać 

informację w tej sprawie.   

Andrzej Bąbka – Radny RM – nawiązał do wypowiedzi dot. spotykania się młodzieży, 

zauważając, że jest do tego odpowiedni plac na Osiedlu Leśnym, przy budynku 

przeznaczonym dla zarządu osiedla. Można by było postawić tam ławeczki dla młodzieży i 

ten plac monitorować.   



Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza informując, że były też 

propozycje zagospodarowania tego planu, o którym wspomniał Radny z wyposażeniem w 

sprzęt sportowy.   

 

11. Wolne głosy i wnioski. 

 

Andrzej Bąbka – Radny RM – na ostatniej sesji Radny zgłaszał potrzebę postawienia znaku 

przy drodze powiatowej, przy skrzyżowaniu ze zbiornikiem retencyjnym z informacją 

„Dojazd do Osiedla Leśnego”. Do tej pory Radny mnie otrzymał odpowiedzi, czy w tej 

sprawie coś zrobiono ?    

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrza informując, że postawienie każdego nowego 

znaku drogowego czy lustra wiąże się z opracowaniem zmiany organizacji ruchu. Nie jest to 

droga gminna i każda taka zmiana wymaga przeprowadzenia całej procedury. Znak jest w 

tym miejscu niewątpliwie potrzebny.  

Andrzej Bąbka – Radny RM – jest przecież odpowiedni Wydział w Urzędzie, który 

powinien się tą sprawą zająć.   

T. Substyk – Burmistrza – przyznała rację, tylko pracownicy kończą opracowywanie innych 

organizacji, jak tylko zakończą, to w kolejności podejmą te działania.  

Beata Kołota – Radny RM – podziękowała ZGK Sp. z o.o. za wystawianie faktur z kodami 

QR i w związku z tym jest pytanie od mieszkańców czy inne dokumenty, które obligują 

mieszkańców do płacenia np. za podatek od nieruchomości mogłyby też zawierać kody QR ?  

Mieszkańcy dopytują czy istnieje możliwość przeniesienia pasów zwalniających, które są na 

ul. Kujawskiej, w pobliżu bloków w inne, bardziej newralgiczne miejsca (np. w pobliże szkół 

czy na drogi na Osiedlu Leśnym). Pasy te bardzo spowalniają samochody, które przejeżdżają 

ul. Kujawską.       

T. Substyk – Burmistrza – powiedziała, że jeśli chodzi o ul. Leśną to uczestniczyła w 

spotkaniu dot. bezpieczeństwa ruchu drogowego gdzie rozmawiano z fachowcami 

zajmującymi się analizą miejsc niebezpiecznych i stawianiem znaków takich np. jakie 

postawiono w Łęgnowie na wysokości marketu Dino. Urząd Marszłkowski przekazął 

informację, które miejsca w ul. Leśnej są najbardziej niebezpieczne, gdzie dochodziło do 

wypadków. Zdiagnozowano, że w dwóch miejscach ul. Leśnej takie spowalniacze powinny 



powstać. Koszt postawienia 2 znaków (solary) to ok. 40.000 zł. Tańszym rozwiązaniem 

byłoby podłączenie do oświetlenia ENEA, lecz to rozwiązanie odpada z uwagi na trwałość 

projektu.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – pasy zwalniające są dobrym rozwiązaniem, gdyż 

wymuszają na autach spowolnienie. Przekażemy wniosek dalej. W sprawie kodów QR to 

przemyślimy temat.  

Andrzej Bąbka – Radny RM – Czy jest możliwość zmiany organizacji ruchu w ul. 

Jesionowej, którą zrobiono jako jednokierunkową.    

T. Substyk – Burmistrza – odpowiedziała, że instytucja zajmująca się opracowywaniem 

zmiany organizacji ruchu prawdopodobnie nie zgodzi się na taką zmianę. Jest to związane z 

kwestią bezpieczeństwa i widoczności (tak było w przypadku ul. Ks. J. Palikanta). Jednakże 

w przypadku ul. Jesionowej spróbujemy wystąpić z wnioskiem, który zgłosił Radny.   

Ponadto Pani Burmistrz poinformowała, że 12.04.2024 r. Gmina otrzymała pismo od 

Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego z gratulacjami dla Burmistrza i Radnych 

RM wobec podjęcia decyzji o przekształceniu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Centrum Usług Społecznych. 

12. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi i współpracownikom 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 14.42. 

 

Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 



 

 

 

 

 

 

   


